
EXTRACTE ACTA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE PARTICIPACIÓ 

CIUTADANA DEL DIA 5 DE DESEMBRE DE 2019 

 

1. APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 26 DE SETEMBRE 

DE 2019 

 

Es procedeix a l'aprovació de l'acta de la sessió ordinària celebrada el dia 26 de 

setembre de 2019 i es procedeix a la seua aprovació, per unanimitat, després 

d'aclariment de la qüestió plantejada sobre l'existència d'error en les dates d’aquesta 

segons siga la de valencià o la de castellà de 27 o 26 de setembre, respectivament. 

 

2. PROJECTE D'OCI ALTERNATIU, NOCTURN, GRATUÏT I DE PREVENCIÓ, 

DIRIGIT A LA JOVENTUT DE VILA-REAL D'ENTRE 14 I 30 ANYS PROMOGUT 

PER L'AJUNTAMENT DE VILA-REAL I COORDINAT DES DE LA REGIDORIA 

DE JOVENTUT I LA UPCCA (UNITAT DE PREVENCIÓ COMUNITÀRIA DE 

CONDUCTES ADDICTIVES) 

 

S'explica que les conclusions que va extraure l'empresa que va fer dinàmiques amb 

joves de 25 anys és que es coincideix en la falta d'espais per a reunir-se i compartir oci. 

Que els llocs hauran d'estar exempts d'alcohol i tabac i fomentar l’oci alternatiu a 

l'habitual dels joves d’avui i fer campanyes com ara Coneixement i una xarxa com a 

mediadors perquè joves parlen amb joves dels problemes. 

 

També es va presentar el projecte a joves de 25 anys procedents d'associacions i 

coincideixen amb ells. Es necessita la creació d'un espai d'oci alternatiu al consum de 

drogues, inclosos tabac i alcohol, per a matí-vesprada-nit i també s'ha parlat amb el 

regidor d'Esports i s'estan veient models i com per exemple també poliesportius etc., 

espais on s'ajunte la joventut, per a tallers, etc. entre 14 i 30 anys i també implicar les 

associacions per als locals. 

 

Es posa com a exemple l’Espai Jove amb futbolins, multimèdia, etc., també la 

biblioteca, etc. i que hi ha ciutats on s'ha implantat. Opinen que el projecte siga 

participatiu on les associacions diguen el que pensen i cooperen amb els locals i que 

s'òbriguen els espais per a tots els barris. 

 

S'assenyala que el projecte serà complicat i portarà temps, que fan falta recursos però 

que és complicat però possible en una ciutat com Vila-real en la qual el teixit associatiu 

no és comparable a la d'unes altres i el de joventut tampoc. 

 

Es pregunta si es poden obrir col·legis per exemple de 14 a 18 h.  

Es respon que està sobre la taula però que és important que siguen els xics els que 

decidisquen i que a més no tots els col·legis tenen les condicions. 

 



Es vol partir de grups que s'empoderen i demanen que s'ajunten per grups iguals i així 

participaran i ells mateixos demanaran el que volen i aprendran a tenir tasques de 

corresponsabilitat.  

 

S'explica la demanda dels joves que indiquen que si no estan en algun club i no paguen 

no poden jugar si no salten les tanques dels patis dels col·legis, i tot això en un dels 

pobles en els quals més instal·lacions hi ha. 

 

S'explica que els directors són els que han o no d’autoritzar i són al final els 

responsables dels col·legis i dels instituts Conselleria i que això dels patis oberts està 

molt bé però que es tenen moltes infraestructures a les quals no se'ls està donant molt 

d’ús. 

 

Es pregunta saber en concret en què es requereix la col·laboració de les AV i que en cas 

de ser pels locals qui es faria càrrec. 

 

S'explica que tots els espais que òbriguen tindran un monitor educador i entre tots es 

faran càrrec del manteniment i ús del local que estan utilitzant però que no serà 

immediat sinó que hi haurà un procés i primer serà responsable l'Ajuntament i que es 

requereix ultimar molts detalls i que tots els locals valdran. 

 

El projecte és arriscat ja que els joves el que demanen és que no estiga l'Ajuntament a 

prop i que entre tots s'haurà de participar i col·laborar. 

 

S'opina que el locals de les associacions de veïns ja tenen uns certs problemes i que 

només falta a més que s'afigen més a aquests locals ja que alguns tenen veïns dalt que 

fins i tot es queixen de la música per a ioga. 

 

S'explica que en general les cases de barri no es volen però que els joves només tenen 

espais amb consum pagant i que es busca una alternativa a les penyes en les quals 

només es beu i es fuma cànnabis o també per a altres joves que no tenen ni penya. 

 

S'opina que s'ha d'enfocar de manera que ells s'autogestionen i que siguen ells els qui 

decidisquen les activitats o fins i tot siga on simplement parlar. 

 

Que siga un espai privat del grup i que el que passe dins no estiga controlat i que 

existeix en altres municipis i no és un invent ja que funcionen mitjançant autogestió 

però amb acompanyament d'un educador que és un adult jove i és una forma d'oci molt 

saludable. 

 

S'explica que hi ha ja espais com per exemple Joventut Carmelita JUCAR on es fa oci 

molt educatiu però que hi ha joves que no saben com accedir-hi i que és un projecte dins 

de la visió de prevenció de les conductes addictives. 

  



S'opina que és molt bonic però que per experiència es veu només el més bonic i que s'ha 

de parlar també de la part administrativa ja que en cas de locals d'associacions es tracta 

de locals en els quals la responsabilitat és del president de l'associació. 

 

Es respon que tots els papers de l'empresa estaran molt ben fets perquè s'assumisca la 

responsabilitat i també la neteja i que així mateix de cara als veïns també com respondre 

si hi ha queixes. 

 

Es pregunta per si es pensa que pot ser millor traure'ls del poble i es respon que traure'ls 

no però sí espais propis on no molesten. 

 

S'opina que no s'ha de donar l'esquena als joves sinó que cal integrar-los i ajudar-los, 

són part de la societat, governants i líders hauran d'ajudar-los a créixer i no donar-los 

l'esquena i anar acompanyant-los i ajudant-los com a còmplices d'ells i donar-los 

alternatives i no mirar a un altre costat, que costarà però s'està parlant de fills i nets i cal 

confiar. 

 

S'opina que és un projecte bo i que encanta però que no s'ha sentit res respecte a 

inclusió, discapacitat ni sostenibilitat. 

 

S'explica que un dels objectius que es persegueixen és la inclusió i que afortunadament 

tenim una joventut que assumeix molts més aspectes i valors que altres generacions 

anteriors encara que una altra cosa és que això es traduïsca en voluntariat. 

 

Es proposa que hi haja inclusió també per a desenvolupar aquest projecte que sembla 

interessant i també la part intergeneracional. 

 

S'assenyala que el projecte no impedeix que s'incloga aquesta relació intergeneracional 

que es poden fer també activitats sobre aquest tema i també la coordinació amb 

regidories i que hi haja un equip multidisciplinari per a aquest treball una comissió amb 

totes les regidories i associacions que posen en comú tot. 

 

S'explica que s'estudiaran tots els locals i es veurà els que s'adapten millor al projecte. 

 

S'opina que és bon projecte però es demana que el que es faça siga per mitjà de 

l'Ajuntament, com a projecte molt bé però lligat a l'Ajuntament i en general s'opina que 

sembla bo però a partir d'ací treballar més en concret, els diners amb què es compta, els 

locals, etc. I que és molt ambiciós però no és fàcil de fer, hi ha molta faena, és molt 

difícil i que amb els joves de 12 a 16 anys encara però amb els de 20 a 25 anys és més 

difícil. 

 

Es fa la votació amb el resultat següent: Sí tots, excepte dues abstencions. 

 

3. PROPOSTA CONJUNTA DE LA FEDERACIÓ D'ASSOCIACIONS DE VEÏNS 

DE VILA-REAL I L'ASSOCIACIÓ COL·LECTIU-UNIÓ D'INTEGRACIÓ Al 



DISCAPACITAT DE VILA-REAL (ACUDIM) SOBRE RESERVES DE PLACES 

D'APARCAMENT PER A PERSONES AMB DISCAPACITAT 

 

S'exposa la diferència entre discapacitat de persones majors i mobilitat reduïda i també 

es comparen les reserves de places en altres municipis com Castelló de la Plana que 

segons la capacitat econòmica es paguen o no i a Borriana que s'aparca, es paga i 

després el pagament es retorna encara que això no sembla que siga molt adequat. 

 

L'Ajuntament de Vila-real és pioner en el tema però no es controlen certes coses i cal 

veure en quins casos són realment necessàries i veure realment perquè té targeta una 

persona com per exemple quan es posa sense necessitat per tenir un pare major i en 

aquest cas es pot parar i després anar a aparcar. 

 

S'exposa que encara que en alguns casos no es veja la necessitat i pareix que no són 

necessàries sí que realment aquestes persones ho necessiten. 

 

Es planteja el problema de places a l'Auditori en què hi ha 2 i que durant 1 mes una 

d'elles ha estat sempre ocupada per la mateixa persona amb discapacitat. 

S'explica que és un tema delicat ja que afecta persones amb discapacitat i el text del 

Reglament és una idea que després s'ha de repassar pels tècnics i modificar. 

 

S'opina que s'ha de veure el que està passant ací amb les reserves ja que passa alguna 

cosa que no passa als pobles del voltant i només passa ací, s'ensenya la targeta TEM per 

a persones amb mobilitat reduïda i l'altra que només es pot obtenir si es té aquesta i és el 

que s'ha de tractar i veure perquè hi ha 220 reserves ací, a Castelló de la Plana 33, a 

Onda 0 i Borriana 10 i veure el llistat d’adreces amb reserva d'espai i es llig proposta 

per a ús privat de la 2a targeta, 2 documents i 1 normativa com en altres poblacions. 

 

S'opina que no es veu la diferència entre discapacitat i majors amb mobilitat reduïda ja 

que en tots dos casos es dona igualment per un metge. 

 

Es diu que la 1a targeta és de la Generalitat i la 2a l'Ajuntament regula la potestat de 

donar-la o no i altres ajuntaments són més exigents i a les associacions els arriben 

problemes respecte aquest tema pel que s'opina que hauria d'haver-hi un major control i 

a vegades segons els casos un xicotet pagament i que fora per a la persona que realment 

ho necessite ja que hi ha moltes reserves d'espai que no estan mai ocupades. 

 

S'opina que primer són les persones que més ho necessiten però que restringir és 

vergonyós i que no s'entén la diferència entre la necessitat del jove o del major ni el 

pagar per tractar-se de persones que normalment tenen més necessitats. 

 

S'explica que no es tracta de llevar a qui les necessite però si controlar la seua necessitat 

perquè després no estiguen buides i per a això es necessita reglamentar bé. 

 



S'explica que encara falten informes de tècnics, policia i jurídics i que ara el que 

s'exposa és una proposta de la Federació de Veïns i Acudim. 

 

Es puntualitza que s'ha de perseguir el frau i cal arreglar la normativa perquè el tema 

s'està extralimitant i no es vol anar en contra de ningú que ho necessite però que s'ha 

vist que s'abusa i que hi ha picardia i que tot el que faça mal ús veure com se li controla 

i aprofitar-les més i que siguen realment per als que ho necessiten i no per als qui 

s'aprofiten, per a evitar picardia no per a anar en contra de cap discapacitat i que per la 

policia es faça un seguiment de les reserves. 

 

Se sotmet a votació i la proposta és aprovada per unanimitat de tots. 

 

4. ASSUMPTES D'URGÈNCIA 

No es presenten. 

5. PRECS I PREGUNTES 

Se sol·licita parada de bus per a la residència de majors. 

Que es respecte en el Mercat la zona blava que hi ha. 

Es pregunta si existeixen altres consells sectorials. 

 

 


